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                                                    PROTOKÓŁ nr VI/2019 

 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 27 marca 2019 r. w godzinach 15:30 – 20:00  

w sali nr 26 Urzędu Miasta w Suwałkach ul. Mickiewicza 1. 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Radni obecni: 

     1. Bogdan Bezdziecki 

     2. Sylwester Cimochowski 

     3.Tadeusz Czerwiecki 

     4. Zbigniew Roman De-Mezer 

     5. Anna Maria Gawlińska 

     6. Krystyna Gwiazdowska 

     7. Jacek Juszkiewicz  

     8. Mariola Brygida Karpińska 

     9. Kamil Klimek 

    10. Zdzisław Koncewicz 

    11. Karol Korneluk 

    12. Stanisław Kulikowski 

    13. Kamil Lauryn    

    14. Jacek Niedźwiedzki 

    15. Adam Ołowniuk  

    16. Wojciech Pająk 

    17. Zdzisław Przełomiec 

    18. Jacek Roszkowski 

    19. Anna Ruszewska 

    20. Jarosław Schabieński 

    21. Sławomir Sieczkowski 

    22. Andrzej Turowski 

    23. Marek Lech Zborowski-Weychman 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1-5 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Sekretarz Miasta, naczelnicy 

niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi                 

i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 –5 do protokołu. 
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Zdzisław Przełomiec w związku ze śmiercią śp. Dagmar Falk- Honorowego Obywatela Miasta 

Suwałk zaproponował uczczenie pamięci zmarłej minutą ciszy. Poprosił wszystkich obecnych 

o powstanie. 

Po minucie ciszy przeszedł do realizacji porządku obrad. 

 

Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

Zdzisław Przełomiec otworzył VI sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady: Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk, Ewę Beatę Sidorek 

– Zastępcę Prezydenta Miasta, Łukasza Kurzynę – Zastępcę Prezydenta Miasta, Wiesława 

Stelmacha – Skarbnika Miasta,  przedstawicieli instytucji rządowych i powiatowych, służby 

mundurowe, przedstawicieli związków zawodowych, dyrektorów, kierowników i prezesów 

miejskich jednostek organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli radia, telewizji i prasy, radców 

prawnych, naczelników i kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów, radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach oraz przedstawicieli Młodzieżowej Rady Miasta w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 23 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że porządek dzisiejszych obrad został radnym podany 

przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

 

Marek L. Zborowski-Weychman złożył wniosek o przyjęcie do porządku obrad stanowiska 

w sprawie poparcia trwającego protestu nauczycieli. 

 

Jacek Juszkiewicz stwierdził, że przedmiotowe stanowisko jest propozycją Klubu Radnych      

„ Łączą nas Suwałki”. Treść dokumentu nie była przedstawiona radnym wcześniej w związku 

z tym nie było do możliwości przedyskutowania i zajęcia stanowiska w sprawie; wręczenie 

projektu stanowiska przed rozpoczęciem obrad sesji jest nieakceptowalne a tryb procedowania 

jest niedopuszczalny, w związku z powyższym prosił o odrzucenie wniosku. 

 

Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym wnioskiem 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów  („za”  13 głosów,  „przeciw” 6 głosów,  

„wstrzymał się” – 4 głosy) wniosek dot.  stanowiska Rady Miejskiej w sprawie poparcia 

trwającego protestu nauczycieli  został przyjęty.  

 

 Zdzisław Przełomiec  poinformował, że propozycja Stanowiska Rady Miejskiej w sprawie 

poparcia trwającego protestu nauczycieli rozpatrywana będzie jako nowy punkt 28 porządku 
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obrad. Zaproponował, aby w obradach została ogłoszona przerwa, podczas której wszyscy radni 

będą mogli zapoznać się z wnioskiem i wypracować wspólne stanowisko w tej sprawie. 

 

Radni nie zgłosili więcej  uwag i wniosków, wobec czego  jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek obrad:. 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr V/2019 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 4 marca 2019 roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej                 

w Suwałkach od dnia 5 marca 2019 roku.   

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Miasta Suwałki w 2018 r. 

6. Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach za rok 

przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej i pieczy zastępczej na rok 2019. 

7. Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2018 rok. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych 

w roku 2019 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

9. Informacja z konsultacji społecznych z Suwalską Radą Działalności Pożytku Publicznego 

projektu Miejskiego Programu Wspierania Rodziny i Rozwoju Pieczy Zastępczej                    

w Mieście Suwałki na lata 2019-2021.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Wspierania Rodziny              

i Pieczy  Zastępczej w Mieście Suwałki na lata 2019-2021. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planowania w budżecie Miasta Suwałki środków 

finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli, a także określenia rodzajów świadczeń 

przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli, przedszkoli, szkół                      

i placówek oświatowych prowadzonych przez Miast Suwałki oraz warunków i sposobu ich 

przyznawania.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości            

i porządku na terenie miasta Suwałk. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                      

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej 

opłaty. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu kopalni Sobolewo w Suwałkach.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu w kwartale pomiędzy ulicami: Ge. K. Pułaskiego, Armii Krajowej, 

M. Reja i Obwodnicą Suwałk  
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17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego panu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego u zbiegu ulic Bakałarzewskiej                 

i Grunwaldzkiej w Suwałkach. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego panu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego pomiędzy ulicą Reja a ulicą Szpitalną  

w Suwałkach. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego panu zagospodarowania 

przestrzennego północno-zachodniego rejonu ul. M. Reja  w Suwałkach. 

20. Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych             

w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu opłaty w 2018 r. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze 

przetargu na okres 15 lat nieruchomości Przystań Stary Folwark położonych Stary Folwark 

55 D. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze 

przetargu na okres 15 lat nieruchomości Hostel Wigry wraz z Eurocampingiem nr 133 

położonych w Suwałkach przy ul. Zarzecze. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  bezprzetargowe 

wydzierżawienie na okres 11 lat nieruchomości gruntowych położonych w Suwałkach przy 

ul. Stanisława Staniszewskiego. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie udzielenia bonifikaty od 

opłaty za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele 

mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 r. 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2019-2040. 

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet radnym Rady Miejskiej 

w Suwałkach oraz rozliczenia kosztów podróży służbowych. 

28. Stanowisko Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie poparcia trwającego protestu 

nauczycieli. 

29. Wnioski i oświadczenia radnych. 

30. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr V/2019 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 4 marca 2019 

roku.     

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z V sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni 

mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu poprzedzającym 

sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 26 marca 2019 r. 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr V/2019 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 
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Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej              

w Suwałkach od dnia  5 marca 2019 roku.   

 Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

                                                                                    

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.  

Sławomir Sieczkowski poprosił o wyjaśnienie i przybliżenie następujących spraw ujętych         

w przedstawionej informacji:                            

1. propozycja programu obchodów 15-lecia wstąpienia Polski do Unii Europejskiej  

   połączonego z Suwalską Majówką Społeczną, 

2. wniosek Wydziału Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych w sprawie realizacji zadań 

inwestycyjnych w ramach programu „Sportowa Polska-Program rozwoju lokalnej 

infrastruktury sportowej – edycja 2019”, 

3. wniosek Wydziału Kultury, Turystyki i Promocji dot. informacji w sprawie przygotowań do 

obchodów uroczystości z okazji 228 rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja. 

Czesław Renkiewicz poinformował, że 1 maja mija 15 lat wstąpienia Polski do Unii 

Europejskiej i Samorząd chce zaakcentować ten mały jubileusz uczestnictwa Polski                       

w strukturach europejskich; przygotowywana jest wystawa związana z tym jubileuszem 

zorganizowana na Placu Marii Konopnickiej prezentująca  inwestycje zrealizowane przy 

pomocy  środków unii europejskiej w minionych 15  latach. Obchody 15  lecia połączone będą 

z Majówką Społeczną organizowaną przez organizacje pozarządowe. W Parku Konstytucji          

3 Maja zostaną usytuowane stoiska organizacji pozarządowych a w Muszli koncertowej będą 

prezentacje na scenie.  

Odnośnie pytania drugiego poinformował, że Samorząd złoży projekty wniosków do 

Ministerstwa  Sportu i Turystyki w terminie do 29 marca 2019 r.  Sprawa nie jest prosta, 

ponieważ składając wnioski samorząd musi zabezpieczyć  środki finansowe na wkład własny. 

Przykładem jest wniosek dot. obiektu SP nr 5. W chwili obecnej szkoła dysponuje dwoma 

salami sportowymi : większa i mniejszą oraz trzecią którą trudno nazwać salą gimnastyczną. 

Wartość tego projektu to koszt 4 mln 400 tyś zł,- Możliwe dofinansowanie z Ministerstwa to 

30 % tej kwoty tj. ok. 1.467 tyś zł.- Obiekty sportowe SP nr 5 są przedmiotem troski zarówno  

Samorządu jak i Rady Miejskiej; przygotowany jest projekt specjalistycznych boisk 

sportowych, ale zakres tej inwestycji w takiej skali to koszt 8 -10 mln zł.-; stwierdził, że 

inwestycje sportowe są coraz droższe a dofinansowanie z Ministerstwa coraz mniejsze. 

Poinformował, że boiska przy szkołach tzw. orliki są już zdegradowane; najdłużej 

eksploatowane jest boisko przy SP nr 2. Samorząd ma w planie złożenia wniosku dot. zmiany 

nawierzchni tego obiektu,  przewidywany  koszt to ok. 800 tyś. zł.- 

  Odnośnie pytania dot. obchodów uroczystości z okazji uchwalenia Konstytucji 3 Maja 

poinformował , że jak co roku uroczystości rozpocznie msza święta w Konkatedrze pod 

wezwaniem Św Aleksandra; część oficjalna świecka kontynuowana będzie w Parku 

Konstytucji 3 Maja, pod Dąbkiem Wolności złożone będą wiązanki kwiatów. Prezydent 
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nadmienił, że na dzień 7 lutego br zaprosił dowódcę jednostki wojskowej i komendantów służb 

mundurowych na  spotkanie dot. wspólnej  organizacji i uczestnictwa w  uroczystościach  na 

terenie naszego miasta. Niestety nikt nie skorzystał z zaproszenia; w terminie późniejszym 

wpłynęły pisma informujące o ewentualnych przyczynach nieobecności. Poinformował,             

że wszystkie instytucje również wojsko i  inne  służby mundurowe otrzymały opracowany 

wykaz świąt państwowych, wojskowych i rocznic historycznych, które zaplanowane zostały do 

realizacji w 2019 r. ale od kilku lat służby mundurowe nie odpowiadają na pisma i nie ma 

żadnego kontaktu. Wspomniał o swoim, wystosowanym apelu dotyczącym wspólnej 

organizacji obchodów świąt  narodowych i państwowych oraz wydarzeń lokalnych bez 

względu na poglądy polityczne i wzajemne uprzedzenia. 

Sławomir Sieczkowski zauważył, że wszystkie projekty są bardzo istotne  w skali działania 

miasta. Zwrócił się z prośbą, aby przed wysłaniem, projekty wniosków przedstawione były do 

konsultacji  Komisji Strategii i Rozwoju Rady Miejskiej w Suwałkach.    

Czesław Renkiewicz  odpowiedział że wszystkie wnioski są szeroko dyskutowane. 

Najważniejszą sprawą jest to że składając wniosek niezbędna jest deklaracja finansowa, udział 

własny Samorządu musi być zabezpieczony. Radni mają możliwość dyskutowania w punkcie 

dotyczącym zmiany budżetu. Poinformował, że w ramach wolnych wniosków członkowie 

Komisji Strategii i Rozwoju mogą być informowani o przygotowywanych wnioskach ramach 

konkursów europejskich i krajowych finansowanych z budżetu państwa.                                                                                                             

Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.  

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                             

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  5 marca 2019 roku została  przyjęta.  

Ad pkt. 5 

Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Miasta Suwałki w 2018 r. 

Informacja stanowi załącznik Nr 8  do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na 

terenie Miasta Suwałki w 2018 r. była przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw Społecznych    

i Bezpieczeństwa w dniu 19 marca 2019 r. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do 

przedłożonego materiału.  

Anna Ruszewska jako Przewodnicząca Rady Rodziców Szkoły Podstawowej nr 10 w Suwałkach 

zwróciła sią z apelem o podjęcie wszelkich starań mających na celu poprawy stanu technicznego 

basenu oraz bezpieczeństwa na tym obiekcie. Zaznaczyła, że już w poprzedniej kadencji Rady 

Miejskiej w tym temacie prowadzona była dyskusja na Komisji Rady Miejskiej, sesjach czy               

w mediach. Rada Rodziców wystosowała pismo w sprawie podjęcia działań zmierzających do 

rozwiązania tego problemu.; w odpowiedzi otrzymała informację, że sprawa stanu technicznego 

pływalni jest analizowana, zabezpieczono kwoty w ramach środków finansowych przeznaczonych 

na remonty w jednostkach oświatowych, trwają prace nad określeniem niezbędnego zakresu robót 

budowlanych, podzieleniem inwestycji na etapy i oszacowanie kosztów. O podjęciu ostatecznych 

decyzji Rada Rodziców niezwłocznie zostanie powiadomiona; do dnia dzisiejszego nie ma 

informacji o podjęciu ostatecznej decyzji. Nadmieniła, że jest to jedyna szkoła z basenem na terenie 
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naszego miasta, która prowadzi naukę pływania, zajęcia rehabilitacyjne i korekcyjne. Zajęcia te 

prowadzone są przez specjalistów. SP nr 10 jest kuźnią młodych talentów i zalążkiem dla młodych 

zdolnych sportowców. 

Czesław Renkiewicz poinformował, że na ostatnim posiedzeniu Kolegium Prezydenta 

przedstawione zostały  wnioski dyrektorów suwalskich szkół dotyczące potrzeb w zakresie zadań 

inwestycyjnych i remontowych. Wykaz wszystkich zgłoszonych potrzeb  na 2019 rok opiewa na 

kwotę 18.153.236 zł. W roku 2018 podjęta została próba remontu zaplecza basenu SP nr 10: wg 

kosztorysu niezbędna kwota do realizacji tego zadania to 450.000 zł.- zaś ogłoszony przetarg 

wykazał, że niezbędna kwota to ponad 700.000 zł.-  W budżecie Miasta na wszelkie prace 

remontowe w szkołach zarezerwowana jest kwota 400.000 zł.- Zaapelował do radnych o pomoc    

w rozdzieleniu tej kwoty. Odnosząc się do wypowiedzi radnej Anny Ruszewskiej przyznał,                

że basen przy SP nr 10 pełni bardzo ważną rolę, ale przyznać trzeba, że jest  to najmniej obłożona 

pływalnia. Treningi i zajęcia sportowców oraz klas usportowionych ZS nr 2 odbywają się na terenie 

basenu należącego do OSiR-u. 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie 

Miasta Suwałki w 2018 r. została przyjęta. 

 

Ad pkt. 6 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach za rok 

przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej i pieczy zastępczej na rok 2019. 

Informacja stanowi załącznik Nr 9  do protokołu 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższe Sprawozdanie było przedmiotem 

posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 19 marca 2019 r.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału. 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że przedmiotowe Sprawozdanie wszyscy radni otrzymali 

wraz z materiałami na Sesję Rady Miejskiej. 

Jacek Roszkowski stwierdził, że analizując dane dot. najczęstszych powodów trudności 

życiowych wraz ze wzrostem gospodarczym ogólna  liczba osób korzystających z tej pomocy 

zmniejsza się lecz niestety liczba osób dotkniętych alkoholizmem nie zmienia się. W związku             

z tym należałoby zastanowić się nad zasadnością istnienia Miejskiej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, której skuteczność działania jest znikoma. Drugą bardzo 

niepokojącą sytuacją jest wzrost liczby osób opuszczających zakłady karne. Osoby takie 

wymagają specjalnej opieki i nie powinny być pozostawione same sobie. 

Czesław Renkiewicz nie zgodził się z Radnym w kwestii efektywności Miejskiej  Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Komisja ta działa od 1990 r. i jej zadaniem jest 

łagodzenie skutków alkoholizmu i niesienie pomocy osobom dotkniętym tym problemem. 

Środki, które są w dyspozycji MKRPA wydatkowane  są  między innymi na zwiększenie 

dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej osób uzależnionych od alkoholu                     

i środków psychoaktywnych oraz udzielanie rodzinom tych osób pomocy psychospołecznej         



8 

 

i prawnej. Następną sprawą są problemy osób opuszczających zakłady karne, dotyczące przede 

wszystkim zapewnienia lokali mieszkalnych; jest to sprawa do głębszej dyskusji i analizy            

w ramach prac Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa. Wiadomo, że problem ten 

dotyczy nie tylko osób opuszczających zakłady karne – lista osób oczekujących na przydział 

lokalu komunalnego nie zmniejsza się a liczba lokali nie wzrasta. Każdego roku ok. 100 osób 

spełnia bardzo rygorystyczne kryteria;  przy podziale ok. 20 mieszkań brane są pod uwagę 

uchwalone przez Radę Miejską kryteria: dochodowość, wielodzietność, osoby samotnie 

wychowujące dzieci, niepełnosprawność; nie ma zapisu przydziału mieszkania z zasobów 

komunalnych osobom opuszczającym zakłady karne. Takie osoby powinny otrzymać pomoc 

psychologiczną i wsparcie Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie. 

Mariola B. Karpińska stwierdziła, że z przedstawionej informacji wynika, że problem 

alkoholizmu jest duży i nie ma w tym względzie żadnych zmian. Z pewnością Uchwała Rady 

Miejskiej wprowadzająca ograniczenie czasowe sprzedaży wyrobów alkoholowych jest  małym 

krokiem przeciwdziałającym alkoholizmowi. Zaapelowała o rozważenie możliwości 

zmniejszenia liczby punktów sprzedaży alkoholu. Wg radnej to na samorządzie polega 

obowiązek niesienia pomocy osobom opuszczającym zakłady karne. 

Anna M. Gawlińska w związku z wątpliwościami dotyczącymi wydatkowania środków 

finansowych przez Komisję Rozwiązywania Problemów Alkoholowych wyraziła swoje obawy 

co do zasadności doboru członków tejże Komisji. Zaproponowała zmniejszenie liczby oraz 

wprowadzenie w skład specjalistów. 

Ewa Beata Sidorek – Przewodnicząca MKRPA odpowiedziała, że w skład Komisji wchodzą 

reprezentanci różnych środowisk, są to psychologowie, pedagodzy, przedstawiciele służby 

więziennej, Policji oraz radni. Nie zgodziła się ze stwierdzeniem, że należy ograniczyć liczbę 

członków. Poinformowała, że na posiedzenie wskazanej komisji Rady Miejskiej przygotuje 

pełną informację dotyczącą pełnej działalności Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. Nadmieniła, że liczba punktów sprzedaży alkoholu ustalona została Uchwałą 

Rady Miejskiej i w tym względzie MKRPA nie może podejmować decyzji. 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Rodzinie w Suwałkach za rok przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej i pieczy 

zastępczej na rok 201. zostało przyjęte. 

 

Ad pkt. 7 

Sprawozdanie z  wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2019 rok 

Informacja stanowi załącznik Nr 10 do protokołu 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższe Sprawozdanie było przedmiotem 

posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki w dniu 18 marca 2019 r., Komisji Oświaty            

i Wychowania w dniu 18 marca 2019 r., Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 

19 marca 2019 r, Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego w dniu 20 marca 2019 r. oraz 
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Komisji Finansowo-Budżetowej w dniu 20 marca 2019 r. Członkowie Komisji nie wnieśli 

uwag do przedłożonego materiału. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego za 2018 r. zostało przyjęte 

 

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki 

realizowanych w roku 2019 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz             

z autopoprawką polegającą na zmianie w podstawie prawnej Ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r.                 

o samorządzie powiatowym  poprzez  zmianę  publikacji na brzmienie Dz.U. z 2019 r. poz. 511 - 

załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Przystąpiono do głosowana 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” 23  głosy)   przyjęta została  wraz z autopoprawką 

 

Uchwała Nr VI/63/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 marca 2019 r. 

w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2019 ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

                                                  stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

 

Ad pkt. 9 

Informacja z konsultacji społecznych z Suwalską Radą Działalności Pożytku Publicznego 

projektu Miejskiego Programu Wspierania Rodziny i Rozwoju Pieczy Zastępczej                  

w Mieście Suwałki na lata 2019-2021.  

Informacja stanowi załącznik Nr 15 do protokołu 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższa Informacja była przedmiotem posiedzenia  

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 19 marca 2019 r.  

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
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Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja z konsultacji społecznych z Suwalską Radą 

Działalności Pożytku Publicznego projektu Miejskiego Programu Wspierania Rodziny                  

i Rozwoju Pieczy Zastępczej w Mieście Suwałki na lata 2019-2021 została przyjęta.  

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Wspierania Rodziny          

i Pieczy Zastępczej w Mieście Suwałki na lata 2019-2021. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały   wraz           

z autopoprawką polegającą na zmianie w podstawie prawnej Ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r.                 

o samorządzie powiatowym  poprzez dodanie zmiany publikacji na brzmienie Dz.U. z 2019 r. poz. 

511 - załącznik nr 16  do protokołu.  

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Anna Maria Gawlińska  stwierdziła, że  w związku ze zmniejszającą się liczbą 

usamodzielniających się podopiecznych z rodzin zastępczych  ze względów ekonomicznych  

należałoby się zastanowić nad zwiększeniem środków na ten cel. Poprawiło by to sytuacje 

braku rodzin zastępczych. 

 

Leszek Lewoc odpowiedział, że problemem nie jest brak środków finansowych, gdyż fundusze 

na ten cel są; problemem jest brak zainteresowania ze strony osób dorosłych. Miejski Ośrodek 

Pomocy Rodzinie cały czas prowadzi akcję mająca na celu przekonanie osób dorosłych do 

stworzenia rodzin zastępczych ale bez większych efektów. Poinformował, że MOPR podejmuje 

wiele działań w celu pozyskania środków finansowych. W chwili obecnej realizowany jest 

projekt, który wygrał w Ministerstwie „Rodzina Zastępcza”. Dodatkowe środków uzyskane z 

funduszy europejskich to kwota 413 tyś zł.- Projekt ten realizowany jest w terminie 01.03.2019 

– lipiec 2020. 

 

Anna Maria Gawlińska  dodała, że w swojej wypowiedzi poruszyła konkretnie problem 

środków finansowych na pomoc podopiecznym, którzy przebywali w rodzinach zastępczych      

i usamodzielniają się. 

 

Leszek Lewoc odpowiedział, że środki finansowe i pomoc tym, którzy usamodzielniają się          

i opuszczają rodzinę zastępczą są określone przepisami prawa w tym zakresie. W dyspozycji 

MOPR-u są 4 mieszkania chronione, w których przez pewien okres takie osoby mogą 

przebywać. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 23 głosy)   przyjęta została  wraz z autopoprawką 
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Uchwała Nr VI/64/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 marca 2019 r. 

w sprawie Miejskiego Programu Wspierania Rodziny i Pieczy Zastępczej w Mieście 

Suwałki na lata 2019-2021 

 stanowi załącznik nr 19  do protokołu 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planowania w budżecie Miasta Suwałki 

środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli, a także określenia rodzajów 

świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli przedszkoli, 

szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Miast Suwałki oraz warunków                  

i sposobu ich przyznawania.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały, 

jednocześnie zgłosił autopoprawki, których wykaz dołączony jest do wniosku - załącznik nr 20   do 

protokołu.  

 

Anna Ruszewska  – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji - załącznik nr 21   do protokołu 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię Komisji 

załącznik nr 22  do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie zanotowano. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 23  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 22 głosy) przyjęta została wraz z autopoprawkami 

 

Uchwała Nr VI/65/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 marca 2019 r. 

w sprawie  planowania w budżecie Miasta Suwałki środków finansowych na pomoc 

zdrowotną dla nauczycieli, a także określenia rodzajów świadczeń przyznawanych               

w  ramach pomocy zdrowotnej dla nauczycieli przedszkoli, szkół i placówek 

oświatowych prowadzonych przez Miast Suwałki oraz warunków i sposobu ich 

przyznawania 

                                             - stanowi załącznik nr 24 do protokołu 
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Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości        

i porządku na terenie miasta Suwałk. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały. 

Poinformował, że projekt uchwały pozytywnie zaopiniowany został przez Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Suwałkach.- załącznik nr 25  do protokołu. 

  

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 26  do protokołu. 

 

Zdzisław Koncewicz –Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 27  do protokołu 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania projektu uchwały w zaproponowanej wersji. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 29  do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 22 głosy, 1 osoba nie brała udziału                  

w głosowaniu  ) przyjęta została  

Uchwała Nr VI/66/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 marca  2019 r. 

w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie            

miasta Suwałk    

   - stanowi załącznik nr 30  do protokołu 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości                     

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                   

załącznik nr 31 do protokołu.  

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 32  do protokołu. 

 

Zdzisław Koncewicz –Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 33  do protokołu 
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Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr  35  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 22 głosy) przyjęta została  

 

                                                     Uchwała Nr VI/67/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 marca 2019 r. 

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 

w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi 

                                            - stanowi załącznik nr  36  do protokołu 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej 

opłaty. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr  37  do protokołu.  

 

Zdzisław Koncewicz  – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 38 do protokołu 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 39 do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 40  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za”  22 głosy)  przyjęta została  

 

Uchwała Nr VI/68/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 marca 2019 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty 

                                              - stanowi załącznik nr 41 do protokołu 
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Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu kopalni Sobolewo w Suwałkach. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz             

z autopoprawką polegającą na zmianie publikacji  w podstawie prawnej Ustawy z dnia 8 marca 

1990 r . o samorządzie gminnym  na brzmienie  Dz.U. z 2019 r. poz.506 - załącznik nr 42   do 

protokołu.  

 

Zdzisław Koncewicz  – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr  43  do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie (  „za” 22  głosy) wraz z autopoprawką 

 

Uchwała Nr VI/69/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 marca 2019 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu  kopalni Sobolewo w Suwałkach 

                                            - stanowi załącznik nr 45  do protokołu 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu  w kwartale pomiędzy ulicami : Gen. K. Pułaskiego, Armii 

Krajowej, M. Reja i Obwodnicą Suwałk.  

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz              

z autopoprawką polegającą na zmianie publikacji  w podstawie prawnej Ustawy z dnia 8 marca 

1990 r . o samorządzie gminnym  na brzmienie  Dz.U. z 2019 r. poz.506 -  załącznik nr 46  do 

protokołu.  

 

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 47  do protokołu 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 48   do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 22 głosy) przyjęta została wraz z autopoprawką 
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Uchwała Nr VI/70/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 marca 2019 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu w kwartale 

pomiędzy ulicami : Gen. K. Pułaskiego, Armii Krajowej, M. Reja i Obwodnicą Suwałk 

                                            - stanowi załącznik nr 50  do protokołu 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego u zbiegu ulic    

Bakałarzewskiej i Grunwaldzkiej w Suwałkach. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz               

z autopoprawką polegającą na zmianie publikacji  w podstawie prawnej Ustawy z dnia 8 marca 

1990 r . o samorządzie gminnym  na brzmienie  Dz.U. z 2019 r. poz.506 -  załącznik nr 51  do 

protokołu.  

 

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 52  do protokołu 

 

Sławomir Sieczkowski zapytał, o działki, które PGK chce przeznaczyć do sprzedaży i  co ma 

ewentualnie powstać na tym terenie. Nadmienił, że jest to teren targowiska miejskiego. 

 

Czesław Renkiewicz poinformował, że to ustalenia plany zagospodarowania przestrzennego będą 

decydowały o tym co ma powstać na tej działce; dzierżawca gruntów prowadzący sprzedaż maszyn 

rolniczych wystąpił do Urzędu Miejskiego z propozycją inwestycji. Nadmienił, że w nawiązaniu 

do rządowego programu dróg samorządowych Urząd Miejski przygotowuje wnioski w tym 

temacie; między innymi wniosek dotyczący utwardzenia ulicy Targowej i Bazarowej. 

Przygotowana jest dokumentacja i projekt techniczny. Zorganizowane będzie spotkanie                         

z przedsiębiorcami prowadzącymi działalność gospodarczą w tym terenie, w sprawie  

nieodpłatnego przekazania gruntu niezbędnego do poszerzenia tych ulic, gdyż w rzeczywistości 

jest ulice te są węższe niż w dokumentacji. Jest duże prawdopodobieństwo realizacji tego wniosku 

już w tym roku przy otrzymaniu dotacji budżetowej nie mniejszej niż 50%. Zapewnił, że istniejący 

bazar nie zostanie zlikwidowany. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania nad projektem  przedmiotowej uchwały  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 53   do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 22 głosy)   przyjęta została wraz z autopoprawką 
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Uchwała Nr VI/71/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 marca  2019 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego u zbiegu ulic Bakałarzewskiej i Grunwaldzkiej                 

w Suwałkach 

                                         stanowi załącznik nr 54 do protokołu 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego pomiędzy ulicą Mikołaja 

Reja a ulicą Szpitalną  w Suwałkach. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz             

z autopoprawką polegającą  na zmianie publikacji  w podstawie prawnej Ustawy z dnia 8 marca 

1990 r . o samorządzie gminnym  na brzmienie  Dz.U. z 2019 r. poz.506 -    załącznik nr 55 do 

protokołu.  

 

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 56 do protokołu 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 58  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za”  22  głosy) przyjęta została wraz z autopoprawką 

 

Uchwała Nr VI/72/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 marca 2019 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego pomiędzy ulicą Mikołaja Reja a ulicą Szpitalną                

w Suwałkach 

                                          - stanowi załącznik nr 59   do protokołu 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego panu zagospodarowania 

przestrzennego północno-zachodniego rejonu ul. M. Reja  w Suwałkach. 
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz              

z autopoprawką polegającą  zmianie publikacji  w podstawie prawnej Ustawy z dn. 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym  na brzmienie  Dz.U. z 2019 r. poz.506 -      załącznik nr 60  do protokołu.  

 

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 61  do protokołu 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 62  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów  ( „za” 19 głosów, „przeciw” 0 głosów, 

„wstrzymał się” 3 głosy) przyjęta została wraz z autopoprawką 

 

Uchwała Nr VI/73/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 marca 2019 r. 

w sprawie miejscowego panu zagospodarowania przestrzennego północno-zachodniego 

rejonu ul. M. Reja  w Suwałkach 

                                           - stanowi załącznik nr 64 do protokołu 

 

Ad pkt. 20 

Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych         

w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu opłaty w 2018 r. 

Informacja stanowi załącznik Nr 65  do protokołu 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższa Informacja była przedmiotem posiedzenia 

Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego w dniu 20 marca 2019 r. oraz Komisji Finansowo-

Budżetowej w dniu 20 marca 2019 r.  Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego 

materiału. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych 

żądaniach odszkodowawczych w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu opłaty w 2018 r. 

została przyjęta. 

 

Zdzisław Przełomiec zaproponował ogłoszenie 20 minutowej przerwy, podczas której Kluby 

i Ugrupowania spotkają się w swoim gronie a po 10 minutach przedstawiciele Klubów                    
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i Ugrupowań zbiorą się w sali nr 145 i wspólnie wypracują stanowisko w sprawie poparcia 

trwającego protestu nauczycieli.  

 

Zbigniew Roman De-Mezer w imieniu Klubu Radnych „Łączą nas Suwałki” przeprosił 

radnych za tryb zgłoszenia wniosku dot. stanowiska. Poinformował, że do dnia 25 marca br     

w Centrum Dialogu prowadzony był dialog między wszystkimi centralami związkowymi              

i Ministerstwem Edukacji; w tym dniu nie było możliwości przygotowania projektu 

stanowiska. Nadmienił, że w ostatnich latach  dobrą tradycją było przyjmowanie stanowisk 

jednomyślnie. Podkreślił, że radni Klubu „Łączą Nas Suwałki”  są otwarci na wszelkie sugestie, 

propozycje w tej sprawie. Zaapelował o wypracowanie wspólnego stanowiska w sprawie 

poparcia protestu nauczycieli. 

Zdzisław Przełomiec ogłosił 20 minutowa przerwę w obradach. 

 

Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze 

przetargu na okres 15 lat nieruchomości Przystań Stary Folwark położonych Stary 

Folwark 55 D. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                           

- załącznik nr 66  do protokołu.  

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 67 do protokołu 

 

Sławomir Sieczkowski zaznaczył, że ośrodek żeglarski w Starym Folwarku  do „Perła nad 

Wigrami” przekazana  Urzędowi Miejskiemu z przeznaczeniem na cele kształcenia młodzieży; 

Miasto poniosło określone nakłady finansowe, stowarzyszenie zajmujące sia żeglarstwem 

otrzymuje dotacje na swoją działalność. Żeglarze trenujący w tym ośrodku mają spore osiągniecia 

nie tylko krajowe ale również światowe. Zacytował fragment uzasadnienia projektu uchwały,              

z którego wynika, że „ oddanie nieruchomości w dzierżawę na okres 15 lat zapewni racjonalne 

zarządzanie nieruchomością i podejmowanie długofalowych decyzji, co umożliwi utrzymanie 

odpowiedniego stanu technicznego obiektu wraz ze sprawna obsługą”. W związku z tym zapytał 

czym różni się działalność dzierżawcy od działalności samorządu. Zwrócił się do radnych, czy 

właściwe jest podjęcie proponowanej uchwały, która doprowadzi do deprecjacji żeglarstwa oraz 

majątku należącego do Miasta. Zarzucił Miastu prywatyzację ośrodka i wyraził swój niepokój          

w temacie zwolnień pracowników. Poinformował, że jako członek Komisji Finansowo-

Budżetowej oraz Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego nie otrzymał żadnej informacji na 

temat danych finansowych w zakresie funkcjonowania ośrodka na Wigrach. Na posiedzeniu 

KSiRG nie uzyskał odpowiedzi na pytanie jak prowadzona będzie polityka kadrowa dot. osób, 

które tam pracują. Nadmienił, że na Park Naukowo-Technologiczny, który nie przynosi zysków 

przekazywane są ogromne środki finansowe. Poinformował, że radni Ugrupowania „Mieszkańcy 

Suwałk” zagłosują przeciw podjęciu przedmiotowej uchwały. 
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Wojciech Pająk  Poinformował, że wprawdzie na posiedzeniu Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego nie była przedstawiona informacja dot. finansowania przedmiotowego ośrodka, ale 

członkowie Komisji Finansowo-Budżetowej oraz Komisji Kultury, Sportu i Turystyki taką 

informacje otrzymali. Ponadto  informacja taka dostępna była  w każdej chwili w Ratuszu. 

 

Czesław Renkiewicz poinformował, że nie ma zapisu, o konieczności prowadzenia przez 

samorząd komercyjnej działalności. Nie jest rolą samorządu prowadzenie ośrodków i dopłacanie 

przez wszystkich mieszkańców do obiektów, które generują straty. Szkolenie młodzieży odbywa 

się nad Zalewem Arkadia i jest to wystarczające, zaś prowadzenie ośrodka w Starym Folwarku jest 

działalnością komercyjną. Ośrodek ten nie może być zamknięty, musi być udostępniony dla 

wszystkich chętnych. Poziom opłat będzie ustalone przez dzierżawcę. Nadmienił, że  utrzymanie 

nowo powstającej hali sportowo-widowiskowej będzie kosztować samorząd  ok. 1,5 mln zł.- 

rocznie. Samorząd nie pozbywa się majątku, a tylko przekazuje. Za rok 2018 do działalności 

przystani żeglarskiej samorząd musi dopłacić ok. 55 tyś zł.- Nadmienił, że Samorząd do Hostelu 

„Wigry” ma pokryć  deficyt w wys.  152 tyś zł.-, stadion miejski  to przychody 68.961 zł, - zaś 

koszty – 1 mln 193 tyś zł.; na plusie jest Eurocamping – za ubiegły rok 13.700 zł.- hala sportowa  

to przychody 105.978 zł, zaś koszty – 714 .000 zł.- Stadion lekkoatletyczny to przychody ok. 30.000 

zł.-, zaś koszty – 563.000 zł.- , pływalnia przy OSiR przychody – 152.512 zł, zaś koszty- 1.144.000  

zł.-, siłownia – przychody 82.000 zł. a koszty 183.000 zł.- samorząd musi racjonalizować                        

i optymalizować swoją działalność. Nadmienił, że podjęta została decyzja powołująca Spółkę z o.o  

Park Naukowo-Technologiczny i przystąpienie do budowy nowych obiektów na rozwój Polski 

Wschodniej w oparciu o środki z unii europejskiej. Projekt potrwa jeszcze 3,5 roku ; samorząd nie 

może zrezygnować z tej działalności, ponieważ  grozi to ogromnymi karami i zwrotem dotacji. 

Prezydent ponownie zwrócił się do radnych o przyjęcie proponowanej uchwały. 

 

Sławomir Sieczkowski zarzucił Prezydentowi brak motywacji do prawidłowego zarządzania 

obiektami w Starym Folwarku. Zapytał, czy Samorząd stać na utrzymanie nowej hali sportowo-

widowiskowej; podkreślił, że należy tak zorganizować pracę, aby działalność wspomnianych 

obiektów przynosiła zyski. 

 

Łukasz Kurzyna zarzucił radnemu S. Sieczkowskiemu przeinaczanie faktów; przyznał, że na 

posiedzeniu Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego nie dysponował informacją dot. finansów 

przystani w Starym Folwark , ale na posiedzeniu Komisji Finansowo-Budżetowej  w tym samym 

dniu informacja ta mogła być przedstawiona, ale nie było zainteresowania również ze strony 

radnego Sieczkowskiego. Poinformował, również, ze na komisji powiedział, że do końca nie ma 

rozeznania ile osób z Hostelu Wigry zostanie przejętych przez dzierżawcę . Zapewnił, że nowa hala 

będzie miała 5-6 etatów dodatkowo i bez problemu osoby zatrudnione w Hostelu znajdą 

zatrudnienie w tym obiekcie i nie ma mowy o zwalnianiu  tych pracowników.   

Stwierdził, że samorząd nie dopłaca do bieżącej działalności Parku Naukowo-Technologicznego. 

Miasto spłaca kredyt z należnymi  odsetkami oraz opłaca podatek od nieruchomości, który Spółka 

odprowadza do budżetu państwa. 
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Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 18  głosów, „przeciw” 2 głosy, „wstrzymał 

się” 3 głosy) przyjęta została  

Uchwała Nr VI/74/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 marca 2019 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze przetargu na okres 15 lat 

nieruchomości Przystań Stary Folwark położonych Stary Folwark 55 D                                           

- stanowi załącznik nr 69 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze 

przetargu na okres 15 lat nieruchomości Hostel Wigry wraz z Eurocampingiem nr 133 

położonych w Suwałkach przy ul. Zarzecze. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały  wraz             

z autopoprawką polegającą  zmianie publikacji  w podstawie prawnej Ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym  na brzmienie  Dz.U. z 2019 r. poz.506   - załącznik nr 70  do protokołu.  

 

Prezydent poinformował, ze po spotkaniu z kierownictwem Ośrodka Sportu i Rekreacji 

przedstawiona została nowa koncepcja funkcjonowania obiektów nr 2 na ul. Zarzecze 26. Ustalono, 

że do końca maja br. OSiR przygotuje jednolitą koncepcję funkcjonowania tego zespołu obiektów 

łącznie z powstającą halą sportowo-widowiskową wraz z określeniem kosztów. Po opracowaniu 

niezbędnej dokumentacji podjęta zostanie decyzja, czy hostel wraz z Eurocampingiem będzie 

dzierżawiony. W hostelu zatrudnionych jest 8 osób, jeżeli będzie możliwość zorganizowania pracy 

w ten sposób, że część osób przejdzie do pracy w Hali w związku z czym zostaną zmniejszone 

koszty funkcjonowania  to proponowana uchwała w sprawie dzierżawy nie zostanie zrealizowana. 

Opracowane materiały w tej sprawie  przedstawione zostaną Komisji Kultury, Sportu i Turystyki. 

 

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 71  do protokołu 

 

Mariola Karpińska stwierdziła, ze w większości miast przedmiotowe obiekty wydzierżawione  są  

prywatnym przedsiębiorcom i nie ma w tym nic złego  a wręcz przeciwnie działalność prowadzona 

jest wzorowo.  

Sławomir Sieczkowski odnosząc się do wypowiedzi radnego W. Pająka stwierdził, że nie jest rolą 

radnych szukanie informacji i danych. To rolą urzędu jest przesłanie informacji . 

Kamil Klimek powiedział, że radni powinni brać odpowiedzialność za dochody miasta. 

potwierdził, że ośrodek żeglarski w Starym Folwarku  nie zostanie zamknięty i  UKŻ Grot będzie 

korzystał z możliwości tego obiektu i realizował swoje zadania. Dodał, ze oddana hala sportowo-
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widowiskowa będzie filarem całego kompleksu przy ul. Zarzecze 26;  będzie to obiekt, którego 

działalność z pewnością wpłynie na wzrost dochodów Hostelu „Wigry”.  Podkreśli, że do zadań 

samorządu należy zaspokajanie potrzeb wspólnoty również w zakresie rozwoju kultury fizycznej     

i turystyki w tym usług hotelowych. Poinformował, że OSiR do końca miesiąca maja 2019 r. 

przedstawi dokładną  analizę dot. zagospodarowania etatów nowo powstałym obiekcie a które           

w chwili obecnej przypisane są do Hostelu. Wyraził nadzieję, że uchwała dot. dzierżawy Hostelu 

wraz z Eurocampngiem nie będzie realizowana w przeciągu 2 lat, gdyż dopiero po 2 latach będzie 

można stwierdzić czy obiekty przy ul. Zarzecze 26 będą osiągały dochody. Zaapelował do radnych 

zabierających głos w dyskusji o branie odpowiedzialności za swoje słowa a przede wszystkim 

branie odpowiedzialności za sytuację miasta. 

 

Czesław Renkiewicz w związku z tym, że  dyrekcja OSiR-u ma przedstawić do końca maja         

2019 r. analizę dot. kompleksu obiektów przy ul Zarzecze 26 oraz głosami w dyskusji wniósł  

wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu dot. rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na wydzierżawienie w drodze przetargu na okres 15 lat nieruchomości Hostel 

Wigry wraz z Eurocampingiem nr 133 położonych w Suwałkach przy ul. Zarzecze 26. 

 

Jacek Niedźwiedzki podkreślił, że w większości ośrodków, restauracje, bary, czy hostele 

prowadzone są przez podmioty prywatne na zasadzie dzierżawy. Prywatnego przedsiębiorcę 

obowiązują inne przepisy prawa niż samorządy; pozwalają one na podejmowanie 

natychmiastowych decyzji. 

 

Zdzisław Przełomiec  poinformował, że dalsza realizacja tego punktu stała się bezprzedmiotowa. 

 

Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe 

wydzierżawienie na okres 11 lat nieruchomości gruntowych położonych w Suwałkach 

przy ul. Stanisława Staniszewskiego. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały   wraz           

z autopoprawką polegającą  zmianie publikacji  w podstawie prawnej Ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym  na brzmienie  Dz.U. z 2019 r. poz.. 506  - załącznik nr 72  do protokołu.  

 

Zdzisław Koncewicz – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 73  do protokołu 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 74  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie ( „za” 23  głosy) przyjęta została wraz z autopoprawką 

 

 

 



22 

 

Uchwała Nr VI/75/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 marca 2019 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na zgody na  bezprzetargowe wydzierżawienie na okres 11 

lat nieruchomości gruntowych położonych w Suwałkach przy                                            

ul. Stanisława Staniszewskiego 

- stanowi załącznik nr 75  do protokołu 

 

Ad pkt .24 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie udzielenia bonifikaty od 

opłaty za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele 

mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów.. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że przedmiotowy projekt uchwały został  przygotowany 

i złożony przez radnych Klubu Prawo i Sprawiedliwość na podstawie inicjatywy 

uchwałodawczej określonej w § 37 ust. 1 pkt 5 Statutu Miasta Suwałk. 

 

Jacek Juszkiewicz przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 76  do protokołu 

 

Anna Maria Gawlińska przypomniała, że radni Ugrupowania Mieszkańcy Suwałk na  sesji 

dnia 30 stycznia br. zgłaszali wniosek merytoryczny dot. wysokości bonifikaty, ale wniosek ten 

nie został przyjęty. Radni nadal stoją na stanowisku zwiększenia wysokości bonifikaty                  

w stosunku do przyjętej w uchwale. Poinformowała, że Ugrupowanie Mieszkańcy Suwałk 

poprą przedstawiony przez Radnych Prawo i Sprawiedliwość projekt uchwały. Zwróciła uwagę 

na kwestię informowania mieszkańców Suwałk na temat jednorazowego uregulowania 

należności za przekształcenie w własność i o wysokości należnej bonifikaty. Nadmieniła, że     

w pismach, które mieszkańcy otrzymali na początku lutego br. nie ma informacji o zniżce  

określonej w  przyjętej uchwale. Zapytała, dlaczego nie informuje się mieszkańców, że mogą 

zapłacić mniej. 

 

Radosław Wysocki poinformował, że pisma  zostały wysłane przed wejściem w życie 

uchwały. 

 

Czesław Renkiewicz powiedział, ze jeżeli jest potrzeba szerszej informacji na temat bonifikat 

od opłaty za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo własności to ukaże się 

ona w lokalnych mediach czy na stronie Urzędu Miejskiego. Przyznał, że podziela 

argumentację Radnych Klubu Prawo i Sprawiedliwość ale trzeba podejmować odpowiedzialne 

decyzje. Samorząd musi dbać przede wszystkim o finanse publiczne. Propozycja 

wnioskodawcy niesie za sobą ogromne obciążenie finansowe. W Suwałkach roczne opłaty za 

użytkowanie wieczyste to kwota 832.856 zł.- jeżeli zostanie ona pomnożona o 20 to wpływy 

do budżetu miasta wynoszą 16 mln. 657 zł. Przyjęta na styczniowej sesji  uchwała przy 

bonifikacie 60% spowoduje, że wpływy z tego tytułu będą wynosiły 6 mln. 662  tyś. zł- 
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Dzisiejsza propozycja niesie za sobą takie konsekwencje finansowe, że wpływy z opłat za 

użytkowanie wieczyste wyniosły by 333.143 zł,- w tym roku zaplanowane wpływy                          

z użytkowania wieczystego to kwota 832.000 zł.- Powiedział, że Samorząd w tym roku ma 

określone zadania do realizacji; zarezerwowane są środki  finansowe i wolne środki finansowe 

do wykorzystania, które wynoszą ok. 4 mln zł.- ogólna rezerwa finansowa wynosi ponad 

800.000 tyś zł.-. Samorząd oczekuje na rozstrzygnięcie przetargu w ZS nr 6 – budowa tego 

obiektu i wyposażenie to ok. 2 mln zł.- to zadanie musi być zrealizowane, gdyż Samorząd 

otrzymał dotację z RPO z Urzędu Marszałkowskiego; do zakończenia budowy żłobka brakuje 

ok. 600.000 zł.- Bon żłobkowy będzie dodatkowo angażować środki budżetowe z rezerwy 

budżetowej, dodatkowe prace przy budynku łaźni miejskiej to kwota 480.000 zł.- dodatki dla 

nauczycieli – w zależności od przyjętej koncepcji to kwota od  260.000 do  520.000 zł (za okres 

4 miesięcy od września  br), podwyżki dla nauczycieli – pierwszy  etap od stycznia br. to koszt 

540.000 zł.-, do komunikacji miejskiej do rozliczenia  rekompensata za ubiegły rok dla PGK to 

kwota ok. 1 mln zł.- ma to związek z wprowadzeniem darmowej komunikacji dla dzieci                  

i młodzieży wynikających z Suwalskiej Karty Mieszkańca. Poinformował, że Samorząd będzie 

składał projekty w celu uzyskania dotacji z funduszu drogowego; jeżeli projekty zostaną 

przyjęte należy zarezerwować ok. 2 mln zł jako wkład własny. Po podliczeniu wszystkich 

potrzeb koszty realizacji to ponad 8.600.000 zł, zaś samorząd dysponuje kwotą ok. 4.800.000 

zł.- . Wyraził swoje obawy, że w związku ze zmniejszeniem stawki podatku dochodowego od 

osób fizycznych z 18% na 17% oraz zwolnienie osób do 26 roku życia z podatku dochodowego 

to w przybliżeniu ok 5-10 mln zł mniej będzie wpływało do budżetu miasta. Stwierdził, że jeżeli 

Radni przyjmą projekt uchwały przedstawiony przez Klub Prawa i Sprawiedliwości będzie to 

oznaczało ubytek wpływu do budżetu miasta ok. 10 mln zł. Zaznaczył, że przyjmując 

przedmiotową uchwałę należy zastanowić się którą opcję rozwiązania przyjąć:  

1/ należy wskazać, z jakich wydatków ujętych w budżecie trzeba zrezygnować , 

2/ konieczność generowania dodatkowych dochodów, 

3/ zwiększenie deficytu budżetowego i zwiększenie kredytu. 

Biorąc powyższe pod uwagę wniósł wniosek o odrzucenie projektu przedmiotowej uchwały. 

 

Sławomir Sieczkowski nadmienił, że Radni Ugrupowania Mieszkańcy Suwałk na 

posiedzeniach Komisji  Rady Miejskiej oraz posiedzeniach sesyjnych zadają pytania w imieniu  

Suwalczan aby w spornych sprawach dążyć do osiągnięcia konsensusu. Przypomniał,                    

że Ugrupowanie Mieszkańcy Suwałk zgłosili swoje poprawki do uchwały w momencie 

dyskusji nad projektem uchwały dot. bonifikat przy sprzedaży mieszkań komunalnych. Budżet,                   

o którym mówił Prezydent dotyczy roku 2019, zaś bonifikata od opłaty za przekształcenie 

prawa użytkowania wieczystego w prawo własności dot. okresu 20 lat. Zaapelował o przyjęcie 

proponowanego projektu uchwały przez radnych PiS, gdyż jest ona bardzo ważna dla 

mieszkańców naszego miasta. Podkreślił, że jeżeli Samorząd zrobił ukłon  w stronę najemców 

lokali mieszkań komunalnych to należało by wziąć pod uwagę mieszkańców, którzy są 

użytkownikami wieczystymi. 

 

Czesław Renkiewicz podkreślił, że gdy najemca lokalu mieszkalnego dokonuje zakupu 

mieszkania do jest to dochód miasta, zaś w przypadku uchwalenia tak wysokich bonifikat od 

opłaty za przekształcenie użytkowania wieczystego dochód jest mniejszy. 



24 

 

 

Jacek Juszkiewicz zaznaczył, że przedstawiony projekt uchwały nie ma wymiaru 

politycznego. Zaapelował o równe traktowanie wszystkich radnych bez względu na 

przekonania polityczne; wszyscy działają na rzecz mieszkańców Suwałk. Odnosząc się do 

stwierdzenia, że komunikacja miejska jest darmowa dla uczniów i studentów powiedział, że 

fakt ten jest konsekwencją podniesienia podatków od nieruchomości. Przedstawiony projekt 

przedmiotowej uchwały jest ukłonem w stronę mieszkańców. Zwrócił się do wszystkich 

radnych o przyjęcie projektu uchwały. 

  

Czesław Renkiewicz powiedział, że każda ulga czy bonifikata kosztuje Miasto; za bezpłatna 

komunikację płacą wszyscy mieszkańcy, gdyż komunikacja miejska jest dofinansowana               

z dochodów miasta. Podkreślił, że jednorazowa opłata jest niższa niż roczna opłata podatku za 

użytkowanie wieczyste. 

 

Jacek Niedźwiedzki – poinformował, że większość miast w Polsce uchwaliło 60 % bonifikatę 

od opłaty za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele 

mieszkaniowe w prawo własności tych gruntów, są to między innymi takie miasta jak  Kraków, 

Łódź, Bydgoszcz, Częstochowa, Katowice, Rzeszów, Olsztyn, 50% bonifikata uchwalona 

między innymi w Kielcach. 

 

Jacek Roszkowski zwrócił uwagę na to, że dużo podatków ponosi miasto Suwałki; duża część 

finansują sami mieszkańcy w coraz większych podatkach. nadmienił, że sytuacja każdego 

mieszkańca jest inna i należy do tego podchodzić indywidualnie. Poprosił, aby wykazać się 

wrażliwością i w wydatkach miasta poszukać oszczędności. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono 

Przystąpiono do głosowania nad przedmiotowym wnioskiem 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów  („za”  9 głosów,  „przeciw” 13 głosów,  

„wstrzymał się” 1 głos) wniosek o podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

udzielenia bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego gruntów  

zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności  tych gruntów został odrzucony. 

 

Ad pkt.  25 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 rok.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz              

z autopoprawką polegającą  zmianie publikacji  w podstawie prawnej Ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym  na brzmienie  Dz.U. z 2019 r. poz.. 506  - załącznik nr 78  do protokołu.      

                        

Andrzej Turowski-  Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 79  do protokołu 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 
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Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 80  do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów ( „za” 14 głosów, „przeciw” 0 głosów, „wstrzymał 

się” 9 głosów) przyjęta została wraz z autopoprawką 

 

Uchwała Nr VI/76/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 marca 2019 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2019 rok 

- stanowi załącznik nr 81 do protokołu 

 

Ad pkt. 26 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2019-2040. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały   wraz           

z autopoprawką polegającą  zmianie publikacji  w podstawie prawnej Ustawy z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym  na brzmienie  Dz.U. z 2019 r. poz. 506  - załącznik nr 82  do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 83 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 84 do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów  („za” 14  głosów, „przeciw”  0 głosów, 

„wstrzymał się” 9 głosów) przyjęta została wraz z autopoprawką 

 

Uchwała Nr VI/77/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 marca 2019 r. 

w sprawie  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki                            

na lata 2019-2040     

   stanowi załącznik nr 85 do protokołu 

 

Ad pkt. 27 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet radnym Rady 

Miejskiej w Suwałkach oraz rozliczenia kosztów podróży służbowych. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że propozycja uchwały o wysokości diet radnym Rady 

Miejskiej oraz rozliczania kosztów podróży służbowych podyktowana jest potrzeba spójnego 

scalenia dwóch uchwał: uchwały nr VI/58/2015 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 marca 
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2015 r. w sprawie ustalenia wysokości diet radnym Rady Miejskiej w Suwałkach oraz 

rozliczania kosztów podróży służbowych i uchwały nr II/31/2018 Rady Miejskiej w Suwałkach 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet radnym Rady Miejskiej                

w Suwałkach oraz rozliczania kosztów podróży służbowych. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 86  do protokołu. 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 87  do protokołu. 

W wyniku głosowania większością głosów  („za” 22  głosów, „przeciw” 0 głosów, 

„wstrzymał się”  1 głos) przyjęta została wraz z autopoprawkami 

 

Uchwała Nr VI/80/2019 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 marca 2019 r. 

w sprawie  ustalenia wysokości diet radnym Rady Miejskiej w Suwałkach oraz 

rozliczenia kosztów podróży służbowych 

                                                  - stanowi załącznik nr 88  do protokołu 

 

Ad pkt. 28 

Stanowisko Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie trwającego protestu nauczycieli. 

Stanowisko stanowi załącznik nr 89 do protokołu 

 

Marek L. Zborowski-Weychman podziękował wszystkim radnym za aktywny udział w pracy nad 

wypracowaniem ostatecznej wersji  stanowiska w sprawie trwającego strajku nauczycieli. Podkreślił, że 

treść stanowiska znacząco różni się od treści pierwotnej zaproponowanej przez Radnych Klubu „Łączą 

nas Suwałki”. Odczytał treść wypracowanego stanowiska w sprawie trwającego strajku nauczycieli 

Przystąpiono do głosowania. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 89  do protokołu 

W wyniku głosowania jednogłośnie  („za” 23  głosy) przyjęte zostało Stanowisko Rady 

Miejskiej w Suwałkach w sprawie trwającego protestu nauczycieli. 

 

 

Ad pkt. 29 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Anna Maria Gawlińska w imieniu radnych Ugrupowania Mieszkańcy Suwałk zwróciła się      

z prośbą o rozpatrzenie możliwości zmiany godzin obchodów rocznic patriotycznych w dni 

powszechne. Obecnie uroczystości te organizowane są w godzinach przedpołudniowych kiedy 

większość Suwalczan pracuje; nie zawsze udział młodzieży szkolnej jest możliwy gdyż wiąże 
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się ze zwolnieniem z zajęć szkolnych. Popołudniowe godziny umożliwiały by udział zuchów, 

harcerzy i większej grupy mieszkańców naszego miasta. 

 

Zbigniew Roman De-Mezer  wyraził nadzieję, że podjęte w dniu dzisiejszym stanowisko 

będzie tak efektywne jak  podjęte stanowisko w sprawie przywrócenia połączenia kolejowego. 

Wnioskował o upoważnienie Przewodniczącego Rady Miejskiej do  wysłania podziękowań 

wszystkim adresatom stanowiska dot. PKP, którzy podjęli działania zakończone 

przywróceniem połączenia kolejowego  Suwałki-Kraków-Suwałki.  

 

Zdzisław Przełomiec zapewnił, że propozycja ta będzie przedyskutowana z 

Przewodniczącymi  Ugrupowań i Klubów . 

Poinformował, że Park Naukowo Technologiczny przesłał ofertę 3 szkoleń. Zainteresowane 

osoby swój akces zgłosić mogą do Kierownika Biura Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 30 

Zakończenie obrad VI sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że  najbliższa sesja  planowana jest na dzień 24 kwietnia 

2019 r. o godz.15:30 w Sali nr 26 Urzędu Miejskiego.. 

Kończąc VI sesję Rady Miejskiej podziękował przybyłym za uczestnictwo w obradach                   

a radnym za aktywny udział. 

Na tym protokół zakończono.   

 

                                           Przewodniczący 

                                                                                             Rady Miejskiej w Suwałkach      

 

   

                                                                                                   Zdzisław Przełomiec 

 

 

 

 

 

 
Protokół sporządziła:     

 

                                                              

Danuta Teresa Skucz 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach  

 

 

 


